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Emlékeztető 

 
Az Egyesületi Elnökség 2013. november 8-án 14:00 órakor a MEE központi irodájában 

megtartott üléséről. 
 
Jelen voltak:  Béres József, Haddad Richárd, Vinkovits András, Hartmann Bálint, Kovács 
András, Dr. Kádár Péter, Kovács László helyett Kunyik Sándorné, Nagy János, Pálfi Zoltán, 
Görgey Péter, Dr. Tóth Judit, Orlay Imre, Veisz Imre, Rejtő János, Rubint Dezső, Divényi 
Dániel Elnökségi tagok, továbbá Ángyánné Kiss Zsuzsanna, Tóth Péterné, Günthner Attila 
állandó meghívott és Dr. Madarász György meghívott. 
Kimentette magát:  Bánhegyesi Attila, Dési Albert, Hollósy Gábor, Tóth József, Balázs Péter 

Első napirendi pontként  Haddad Richárd az előző Egyesületi Elnökségi üléseken 
elhatározottak helyzetéről adott tájékoztatót. 
Az előző Elnökségi ülésen elhatározottaknak megfelelően az Iroda elvégezte annak 
elemzését, hogy 2013-ban mi volt az oka az új egyéni tagok nagyobb mértékű 
csatlakozásának. Örömteli hír, hogy az új csatlakozók több mint 50%-ka 35 év alatti. Ezen 
belül is kiugró eredmény mutatkozik a Pécsi, Miskolci, Óbudai Egyetem és VTT 
szervezeteknél. Fő okok: Vonzó szakmai programokon kedvezményes részvételi lehetőség, 
Mentor program indítása, Felsőoktatási intézményekben összekötők kijelölése, Alapítványon 
keresztül tagdíj hozzájárulás. Béres József elismerését fejezte ki az említett szervezeteknek 
és megjegyezte, hogy a belépés az első lépcső. A siker akkor teljes, ha a folytatásban a 
belépett fiatalok hosszú távon a MEE tagjai maradnak.  
A folytatásban Haddad Richárd tájékoztatta az Elnökséget, hogy a szeptemberi Elnökségi 
ülés hozzászólásainak megfelelően módosításra került a Titkársági Ügyrend, amelynek 
írásos előterjesztését az Elnökség tagjai előzetesen megkapták. Nagy János 
hozzászólásában megállapította, hogy véleménye szerint fontos tartalmaznia az ügyrendnek, 
hogy ki számláz, és nem helyes az a kifejezés, hogy az Irodavezetőnek „döntési joga van a 
titkárság dolgozóinak erkölcsi és anyagi elismerésében, azok kinevezésében és 
felmentésében (a MEE iránti lojalitásuknak megfelelően)”. Megítélése szerint nem a lojalitás, 
hanem a munka alapján kell, illetve lehet ezt megtenni. Günthner Attila válaszában 
elmondta, hogy a számla kiállításának jogosultsági kérdéseit a MEE Számlakezelési 
szabályzatának 5.1 pontja tartalmazza.  Kovács András felhívta arra a figyelmet, hogy a 
szabályzatok egymásra épülése nagyon fontos. Ha bármilyen szabályzatot módosítani 
szeretnénk, mindig az Alapszabályból és az SZMSZ-ből induljunk ki, mivel ezek a legfelsőbb 
szabályzatai a MEE-nek. A többi erre kell, hogy épüljön. Ángyánné Kiss Zsuzsanna 
javasolta, hogy az Irodavezető felelősségéből vegyük ki a Könyvvizsgáló munkájának 
irányítását, mivel arra nem lehet ráhatásunk. A hozzászólások után Béres József kérte, hogy 
akinek még észrevétele van a Titkársági ügyrenddel kapcsolatban az 2013. november 20-ig 
tegye meg írásban a MEE irodájának (mee@mee.hu e-mail címre) és felkérte Ángyánné 
Kiss Zsuzsannát, hogy az észrevételek alapján terjessze elő a következő ülésünkre 
javaslatát. Egyúttal javasolta, hogy a könyvvizsgáló munkájának irányításával módosított 
most beterjesztett Titkársági Ügyrendet ideiglenes jelleggel fogadja el az Egyesületi 
Elnökség. Az Egyesületi Elnökség 36/2013 számú határozatával  a fenti megjegyzés alapján 
módosított Titkársági ügyrendet ideiglenesen egyhangúan elfogadta. 

 
Második napirendi pontként Haddad Richárd az írásban előterjesztett OET program 
lényegi részeit emelte ki. A végleges helyszín Gárdonyban a VITAL HOTEL NAUTIS-ban 
lesz. Bizonyos szempontból a program javaslat formabontó, mivel jórészt az új stratégiára 
épül és a tervezetet kiscsoportos munkákban vitatjuk meg. A kiscsoportokat a jelentkezők 
függvényében megfelelő összetételről gondoskodva előre meghatározzuk. Veisz Imre a 
programmal kapcsolatban hozzátette, hogy bizonyos személyi kérdések véglegesedtek. A 
levezető elnöki feladatokat Csáfordy Ferenc és Veisz Imre látják majd el. A köszöntőt 
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Csáfordy Ferenc, az ÉDUKÓ bemutatót Szumzer László tartja. Az E-ON szakmai előadást 
Kovács Olivér tartja. Az Egyesületi Elnökség 37/2013 számú határozatával  a fenti 
kiegészítések alapján módosított OET programot egyhangúan elfogadta.  

Harmadik napirendi pontként Haddad Richárd tájékoztatta az Egyesület Elnökségét, hogy 
a 2014 évi OET házigazda szerep soron következő szervezete hagyományaink szerint a 
MEE Dél-Alföldi Déri Miksa Koordinációs Központ, amely szervezet a feladatot örömmel 
elvállalta. Az Egyesületi Elnökség 38/2013 számú határozatával  a 2014 évi OET 
házigazdájaként a MEE Dél-Alföldi Déri Miksa Koordinációs Központját egyhangúan 
elfogadta.  

Negyedik napirendi pontként Günthner Attila kiemelte az írásban kiküldött 2013. harmadik 
negyedévi gazdasági beszámoló lényegi részeit: 

• Működési költségeink és bevételeink esetében figyelembe véve a megtakarítási 
lehetőségeket a tervezettnél jobb eredményt tudunk elérni.    

• Cél szerinti tevékenységeinknél az év végi terv eredményt elértük, de tartása 
erőfeszítéseket igényel.  

• A területi szervezetek tervezetthez képest magas eredménye a regisztrált 
villanyszerelő tanfolyamok egy részének áthúzódásának köszönhető. 

A terv eléréséhez szükséges siker kritériumok: 
Bevételi lehetőségek: 

• Tanfolyamok: A központnál 3 kiemelt projekt folyamatban van: 1. Laikusok villamos 
alapismeret képzése. November elején meghirdettük a tanfolyamot 2. 
Áramszolgáltatók által használt egységes tananyag, hálózat építési és szerelési 
ismeretekről. A projekt a megrendelői szándéknyilatkozatok alapján elindult. Az első 
ütemet idén kell teljesíteni.  

• Szakértői munka: Idén még nem kaptunk új megbízást. Fontos feladat az év végi 
„bent ragadt” pénzekből fakadó lehetséges megrendelések felkutatása. 

Költségcsökkentési lehetőségek: 
• Az utolsó negyed évben jelentős (tervezett) költség volumen jelentkezik még, 

melyekben megtakarítási potenciál van. A marketing, reprezentáció, bérleti díj, 
ingatlan sorokon megfontolt gazdálkodást kell folytatni.  

Ötödik napirendi pontként Vinkovits András kiemelte a MEE tartós befektetési 
lehetőségével kapcsolatban készített írásos előterjesztés lényegi részét. A MEE 94 MFt 
szabad pénzeszközeit havi lekötésű-bankbetétekben tartja. Ezek kamatjövedelme jelentősen 
lecsökkent (4,23% és további csökkenés várható) az alapkamat folyamatos csökkenése 
miatt. A Gazdasági Bizottság javasolja, hogy a jövőben a tartósan lekötött forrásainkból 30 
MFt-ot állampapírban kössünk le. Befektetési szabályzatunk alapján ebben a kérdésben az 
Elnök és Főtitkár együttesen dönt, de a MEE tekintetében újnak számító lekötési forma miatt 
az Elnökség elé terjesztette a GB. Az Egyesületi Elnökség 39/2013 számú határozatával 
egyhangúan elfogadta, hogy a jövőben a tartósan lekötött forrásainkból 30 MFt-ot 
állampapírban kössünk le. A határozathozatal után Rejtő János érdeklődött a területi 
szervezetek központ által lekötött pénzeszközeinek helyzetéről. Günthner Attila ígéretet tett, 
hogy utánajár és részletesen tájékoztatja az érintett szervezeteket. 
 
Hatodik napirendi pontként Rubint Dezső ismertette a régiós szintű események központi 
támogatásával kapcsolatban elkészített írásban is előterjesztett szabályzat tervezetet. 
Lényegi részei: 
 

• A támogatandó rendezvény résztvevőinek legalább 20%-ka, a rendező szervezeten 
kívül, más szervezetbe regisztrált egyesületi tag legyen. 
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• Egy szervezeti egység egy gazdasági évben legfeljebb bruttó 300.000 Ft 
támogatásban részesülhet. Tanulmányutak esetén az egy főre jutó támogatási 
összeg nem haladhatja meg a bruttó 5.000 Ft/év értéket. 

• A tárgyévre vonatkozó támogatást igénylő pályázatokat az Egyesület titkárságára, a 
mee@mee.hu e-mail címre kell benyújtani tárgyév március 31-ig. 

• A tárgyévi támogatások elfogadásáról és a támogatások mértékéről az Irodavezető 
előterjesztése alapján az Egyesületi Elnökség dönt a március 31-ét követő Elnökségi 
ülésen. 

Ángyánné Kiss Zsuzsanna hozzászólásában javaslatot tett arra, hogy a pályázatokkal 
kapcsolatos pénzügy technikai kérdéseket érdemes bővebben kifejteni. A hozzászólás után 
Béres József javasolta, hogy az előterjesztést, mint szabályozás fogadjuk el azzal a 
megjegyzéssel, hogy azokat a projekteket részesítjük előnyben, amelyek a stratégiát 
támogatják. A pénzügy technikai kérdéseket tovább kell gondolni és ezzel megbízzuk a 
Gazdasági Bizottságot, hogy dolgozza ki javaslatát. Az Egyesületi Elnökség 40/2013 számú 
határozatával egyhangúan elfogadta a régiós szintű események központi támogatásával 
kapcsolatban előterjesztett szabályzatot. 
 
Hetedik napirendi pontként Haddad Richárd a MTESZ felszámolásával kapcsolatban adott 
szóbeli tájékoztatót. 2013. július 10-én a Fővárosi Törvényszék jogerőre emelkedett 
végzésével a Műszaki és Természettudományi Egyesületek Szövetsége felszámolását 
főeljárásként elrendelte. A MEE hitelezői igényt nyújtott be a kijelölt felszámoló részére a 
következő pontokban: 
 

• Az MTESZ 2007-ben jelentős céltámogatást kapott, amelyből a Szövetségi Tanács 
2007.04.25-i ülésének határozatában foglaltak szerint a MEE-t az osztatlan vagyon 
arányában támogatás illeti 

• Tulajdona osztatlanságából eredően a Szövetség vagyonnal rendelkezik.  A Magyar 
Elektrotechnikai Egyesület osztatlan vagyonrésze 6,1%. 

A tájékoztatást követően Rubint Dezső kiegészítésként hozzátette, hogy megyei szinten a 
MTESZ pár fős személyzettel sok technika házzal rendelkezett, amelynek lehetőségeit, 
adottságait több MEE területi szervezet is használta. Ezek nagy része (amelyek nem 
önállósultak) megszűnnek. Az információk alapján a felszámolás kapcsán december 1-én 
ezeket az épületeket át fogják adni és már nem lehet korábbi formájukban használni. 
Vinkovits András javasolta, hogy ezt a változást kezeljük proaktívan területei 
szervezeteinkkel. Günthner Attila tájékoztatta az Elnökséget, hogy november 12-én hitelezői 
tájékoztatót tart a felszámoló, amelyet követően az iroda kiküld egy körlevelet 
szervezeteinknek, amely azt a célt szolgálja, hogy területi szinten felmérjük pontosan a 
MTESZ milyen erőforrásait (helység, személyzet, infrastruktúra) használjuk és ezek 
megszűnése milyen problémákat okozhat, hogyan pótolható. 
 
Nyolcadik napirendi pontként Béres József az Egyesület új stratégiájának előkészítésének 
helyzetéről számolt be. Az előző Egyesületi Elnökségi ülésen felkért személyek két körben 
tárgyalták a stratégia tervezetet és ennek során kialakították közös álláspontjukat, amelyet 
az írásos előterjesztés tartalmaz. Fontos, hogy meglévő folyamatokra és szervezetekre 
lettek felfűzve az új stratégia célkitűzései. A tervezetet az OET-en fogjuk bemutatni és ennek 
megfelelően várjuk az észrevételeket, hozzászólásokat. Kovács András javasolta, hogy az 
írott anyagban próbáljuk meg a szintek összefüggéseit egyértelműen tisztázni. Dr. Kádár 
Péter, Dr. Madarász György hozzászólásai után az Egyesületi Elnökség 41/2013 számú 
határozatával egyhangúan alkalmasnak tekintette az írásban megküldött és ppt formában 
kivetített anyagot az OET-en történő bemutatásra. 
 
 
Egyebek 
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• Dr. Kádár Pétrer tájékoztatta az Elnökséget, hogy az SZTB alakuló ülése megtörtént. 
Többek között döntés született arról, hogy a Bizottság elindít egy cikksorozatot az 
Elektrotechnikában, amely különböző tudományos kérdéseket közérthető módon mutat 
a lap olvasóinak. Továbbá felhívta a figyelmet az Óbudai Egyetemen november 12-én 
megrendezésre kerülő „Energetika az oktatásban” című konferenciára, amelyen a MEE 
Elnöke is tart előadást. 

• Dr. Madarász György a pénzügyi tervezéssel kapcsolatban megkérdezte, hogy a leadott 
terveket az elfogadott stratégia függvényében lehet-e később korrigálni. Haddad Richárd 
válaszában elmondta, hogy az ilyen formában rendkívüli helyzetre való tekintettel 
lehetőséget fogunk biztosítani a munkaterv szerint decemberben elfogadott pénzügyi 
terv stratégiát támogató korrekciójára. 

• Dr. Madarász György a VGKBSZ szakosztály megbízásából felvetette azt a kérdést, 
hogy milyen módon tudna a szakosztály a MEE tárgyalójában késő délután (munkaidőn 
kívül) ülésezni. Günthner Attila jelezte, hogy amennyiben az Egyesületi Elnökség 
engedélyezi, hogy erre az időszakra a szakosztály részéről egy dedikált személy lássa 
el a kulcs és irodafelelős feladatot, a kérésnek nincs akadálya. Az Egyesület Elnöksége 
a fentieknek megfelelően felkérte Günthner Attilát, hogy megfelelő dokumentumok 
alapján biztosítsa a szakosztály kérésének feltételeit.    

 

Budapest, 2013. november 8. 

 

Összeállította: Jóváhagyta: 
 
 

 

Günthner Attila Béres József Haddad Richárd 
Irodavezető Elnök Főtitkár 

 
 


